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Túto nedeľu si pripo-
míname Deň matiek. 
Posledných tridsať 
rokov tento sviatok 
oslavujeme intenzívne 
aj na Slovensku, aj keď 
už má vyše storočnú 
tradíciu. Kroky väčšiny 
z nás, ktorí máme viac 
ako polstoročnú cestu 
života už za sebou, budú 
smerovať na cintorín. 
Pokloniť sa pamiatke 
najmilovanejšieho 
a najmilujúcejšieho 
človeka v našom živote. 
Vy, ktorí máte to šťastie, 
že svoju mamičku ešte 
stále môžete vrúcne 
vyobjímať, urobte to čo 
najúprimnejšie. Mamy 
to vždy poteší. Veď si to 
zaslúžia. Láska mate-
rinská je nekonečná, 
nenahraditeľná, neza-
platiteľná, neskonalá... 
pokojne môžete pri 
svojom objímaní použiť 
aj tie najprehnanejšie 
superlatívy. Mama vám 
všetko “odpustí“... Iba to 
nie, že ste na ňu zabudli. 
Ale, možno aj to. Ale 
verte, veľmi ju to bude 
bolieť. 
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Aj naše mesto Aj naše mesto 
má viaceré májemá viaceré máje
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Rozhovor s Jánom Holičkom zo Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov

Tento piatok 8. mája si 
pripomenieme 75. výročie 
ukončenia druhej sveto-
vej vojny a  víťazstva nad 
fašizmom. Zatiaľ sme ni-
kde v  historických doku-
mentoch, ani v  monografii 
mesta či obcí, nenašli in-
formácie o  tom, ako osla-
vovali ľudia nášho regiónu 

oficiálne ukončenie vojny. 
Protifašistickému odboju 
a  udalosťami v  našom re-
gióne hneď po  vojne sa dl-
hodobo venuje Ján Holička 
z Miezgoviec, predseda Ob-
lastného výboru Slovenské-
ho zväzu protifašistických 
bojovníkov v Trenčíne. Viac 
v rozhovore...

 y Ako prežívali Bánovčania 
ukončenie druhej svetovej 
vojny v  roku 1945? Máte 
niekde „uložené“ spomienky 
pamätníkov z tých čias?

Narodil som sa po vojne, 
teda všet ky informácie 
čerpám hlavne z archívnych 
materiálov a  zo spomienok 
priamych účastníkov pro-

tifašistického odboja, ktoré 
boli publikované alebo inak 
zaznamenané. Je na  škodu 
historického poznania, že tí, 
ktorí aktívne podporovali 
fašistický slovenský štát 
a v Bánovciach nad Bebravou 
ich nebolo málo, svoje spo-
mienky nezverejnili, okrem 
archívnych hlásení okres-

ného náčelníka Minárika 
a  veliteľa Pohotovostného 
oddielu Hlinkovej gardy Ďur-
meka svojim nadriadeným 
a  výpovedí obžalovaných 
pred vyšetrovateľmi a súdmi. 
Ešte doznievali výstrely pri 
oslobodzovaní Bánoviec nad 
Bebravou a  v  Uhrovci sa 5. 

Prvé oslavy víťazstva nad fašizmom 
boli v Bánovciach až v auguste 1945

Pokračovanie na 4. strane >>
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Má problémová križovatka pred mestom riešenie?

Ako redakcii potvrdil 
d l hor o č ný  i n š t r u k t or 
a zároveň majiteľ Autoškoly 
Nova – Franitšek Lukáč: 
„Denne na  tomto úseku 
vznikajú kolízne situácie 
a  nedorozumenia medzi 
vodičmi .  Neuvedomujú 
si, že musia dať prednosť 
sprava. Z  psychologického 
hľadiska si v  tomto úseku 
väčšina vodičov totiž myslí, 
že ak sa nachádza na ceste, 
vedúcej od  mesta do  danej 
križovatky, že má prednosť 
v jazde. Sú aj iné križovatky 
v  Bánovciach, kde sa dáva 
prednosť z pravej strany, ale 
nie sú takéto problémové, 
preto by sa mali kompetentné 
orgány nad tým zamyslieť.“ 
Keďže úsek je typický najmä 
škodovými udalosti, a le 
pribúdajú aj nehody, malo 
by sa podľa Lukáča pristúpiť 

k  úprave dopravného zna-
čenia: „Napomôcť by mohla 
dopravná značka hlavná 
cesta, číslo P8 s dodatkovou 
tabuľou P13, ktorá vyznačuje 
skutočný tvar križovatky, 
aby sa vodiči mohli ľahšie 
zorientovať, na  akej ceste 
sa nachádzajú. Taktiež 
dopravná značka - daj pred-
nosť v jazde.“

V  tejto súvislosti sme 
teda kontaktovali krajskú 
políciu, a le tá situáciu 
vyhodnotila inak. „Na vetve 
križovatky I/9 - III/1770 smer 
Uhrovec, kde platí pravidlo 
pravej ruky, by zmenou 
pravidiel cestnej premávky, 
spočívajúcou vo vyznačení 
jednej vetvy ako hlavná 
cesta a druhej ako vedľajšia 
cesta, dochádzalo najmä 
v  časoch najvyššej intenzity 
cestnej premávky k rýchlemu 

naplneniu vetvy a  vozidlá 
by stáli na ceste I/9, kde by 
vytvárali prekážku v cestnej 
premávke, a  dochádzalo by 
ku kolónam. Z  vyššie uve-
deného vyplýva, že samotné 
dopravné značenie situáciu 
nevyrieši. Preto je potrebné 
osloviť správcu cesty I/9, či 
plánujú komplexné riešenie 
u v e d e n e j  k r i ž o va t k y,“
uviedol v  mene Krajského 
riaditeľstva PZ v  Trenčíne 
jeho hovorca Pavol Kud-
lička. Po odporúčaní obrátiť 
sa na  správcu cesty sme 
tak aj urobili. Odpoveď zo 
Slovenskej správy ciest so 
sídlom v  Bratislave nám 
prišla po niekoľkých urgen-
ciách len v stručnom znení: 
„Správca cesty umiestňuje 
trvalé dopravné značenie 
na  základe určenia prísluš-
ného okresného úradu, odbor 
cestnej dopravy a pozemných
komunikácií, po predchádza-
júcom súhlase dopravnou 
políciou. V  tomto prípade 
súhlasíme s  vyjadrením KR 
PZ TN.“ O  komplexnom 
riešení križovatky nepadlo 
ani slovo. Komplikovanosť 
úseku síce ani správa ciest 

ani polícia nespochybnili, ale 
návod na  zlepšenie situácie 
taktiež nedali. 

Do  tretice môže zaujať 
isté stanovisko aj mesto 
Bánovce nad Bebravou, ale 
samospráva má v  tomto 
prípade zv iazané ruky. 
„Nakoľko sa jedná o cestu II. 

triedy a cestu I. triedy, mesto 
nemá v tomto prípade právne 
páky, nakoľ ko nie je ani 
správca, ani majiteľom týchto 
ciest. Mesto teda nemôže 
zaujať právny názor,“ uviedol 
Vladimír Fraňo z  MsÚ 
v Bánovciach nad Bebravou. 
V  minulosti sa už mesto 
a nga ž ova lo  pod netom, 

ktorého výsledkom bolo 
osadenie zvodidiel. Ostatné 
podnety však ostali podľa 
vyjadrenia mesta v  nedo-
hľadne. „Mesto Bánovce nad 
Bebravou vníma túto križo-
vatku ako problematickú. 
Avšak už pred niekoľkými 
mesiacmi žiadalo správu ciest 

a  Trenčiansky samosprávny 
kraj o  riešenie tejto križo-
vatky aspoň osvetlením, no 
doteraz neprišla odpoveď,“
dodal Fraňo. Nevyhovujúci 
je podľa majiteľa autoškoly 
údajne aj samotný povrch 
novej vozovky. „Na základe 
častých dopravných nehôd 
na  ceste z  Bánoviec do  Dol-

ných Naštíc, kde sa stávali 
nevysvetliteľné dopravné 
nehody, prišli kompetentné 
orgány a  tlačili na  správcu 
cesty, aby sa zdrsnil povrch 
a  zároveň sa zmeni la 
dopravná značka – znížila 
sa rýchlosť na  70 km/h. 
Počet dopravných nehôd sa 
rapídne znížil. Aj v  tomto 
problémovom úseku, by bolo 
takisto rozumné pouvažovať, 
aby sa v  danej križovatke 
zdrsnil povrch,“ navrhol 
Lukáč. Kým sa však ľady 
pohnú, radí vodičom lepšie 
si osvojiť pravidlá cestnej 
premávky. Platí to najmä pre 
tých, ktorí túto križovatku 
nepoznajú, najčastejšie ide 
o  vodičov z  iných okresov. 
„Jedno zo základných pravi-
diel hovorí, že kým nie som si 
istý, že druhý účastník cestnej 
premávky mi dáva prednosť 
v  jazde, nesmiem nasilu 
pokračovať a  vynucovať si 
prednosť v jazde. Radšej treba 
zvoliť defenzívny spôsob jazdy 
- spomalím, alebo zastavím. 
Vždy je to lepšie ako spôsobiť 
škodovú udalosť či dopravnú 
nehodu,“ uzavrel Lukáč. 

Text a foto: Dana Legeňová 

V  Bánovciach je niekoľko križovatiek, 
kde sa uplatňuje tzv. pravidlo pravej 

ruky. Vodiči ho poznajú a aj dodržiavajú. 
Jedna z nich, kde sa má tiež uplatňovať, je ale 
problémová. Ide o križovatku ciest pri vstupe 
do mesta v smere od Hradišťa... 

Jedna z „príkladných búračiek“ v  tomto úseku. Vozidlo 
červenej farby nedalo prednosť sprava...

Anketa o vyhradenom čase nákupov pre seniorov nad 65 rokov
Diskriminácia alebo ochrana zdravia najzraniteľnejších?
Vyhradený nákupný čas pre 
seniorov nad 65 rokov v čase 
od 9. do 12., neskôr do 11. ho-
diny, ktorý nariadil Ústredný 
krízový štáb a Úrad verejného 
zdravotníctva SR ako ochra-
nu seniorov pred väčším 
rizikom nakazenia sa koro-
navírusom, nie každý prijal 
s  porozumením. Tak mladí 
ako aj starí. Nakoniec spo-
mínané inštitúcie „poľavili“ 
na striktnosti, aby vraj mohli 
aj pracujúci dôchodcovia nad 
65 rokov nakupovať... „Dô-
razne však vyzývame senio-
rov, aby využívali vyhradený 
nákupný čas vždy, keď je to 
možné, a  mimo tohto času, 
ak to nie je nevyhnutné, ob-
chody nenavštevovali...“ to 
je takmer „prosba“ hlavného 
hygienika. Ako vnímajú pres-
ne určený čas na nakupovanie 
naši dôchodcovia? To sme sa 
už opýtali predsedov spolo-
čenských organizácií, ktorých 
členskú základňu tvoria naj-
mä seniori nad 65 rokov. Aj 
ich odpovede potvrdzujú, že 
na vec sú rôzne názory...

J o z e f a  S o k o l í k o v á , 
okresná predsedníčka JDS 
v  Bánovciach nad Bebravou: 
Môj názor sa možno nebude 
zhodovať s  väčšinou, ale celé 
je to akési diskriminačné. 

Veď nie je senior ako senior. 
Niek tor í  oz aj  pot rebujú 
pomoc, tí myslím do obchodu 
nechodia, lebo im pomáhajú 
rodinní príslušníci, opatrova-
teľky, dobrovoľníci a  pod. Tí, 
ktorí sú sebestační, by mohli 
ísť do  obchodu, kedy im to 
vyhovuje - keď o 7. hodine, tak 
vtedy, keď od 9. do 11. hodiny 
tak idem vtedy. Neverím tomu, 
že všetky obchody a banky sú 
počas vyhradených hodín plné 
seniorov. Doterajšia skúsenosť 
hovorí, že seniori sú najdiscipli-
novanejšia skupina občanov, 
tak prečo ich treba vyčleňovať?

Joz ef í na Hor ňá ková , 
p r e d s e d n í č k a  K l u b u 
dôchodcov Bánovce nad 
B e b r a v o u :  Č a s  u r č e ný 
pre seniorov dodržiavam, 
do  obchodu idem jedenkrát 
do  týždňa, väčšie nákupy mi 
vybavujú synovia. Milo som 
bola prekvapená pri návšteve 
jedného zo supermarketov, kde 
každému zákazníkovi dezinfi -
kujú ruky a rukoväť na vozíku. 
Po  konzultácii so seniormi je 
čas od 9.00 do 11.00 dosť málo, 
mohlo by to byť aspoň do  tej 
12.00, ako to bolo na začiatku. 
Taktiež seniori navrhujú, aby 
mali možnosť nákupov aj 
v  popoludňajších hodinách 
aspoň na  dve hodiny a  trápi 

ich sobota, že nemôžu navštíviť 
obchodné prevádzky.

J i ř í  F u x ,  p r e d s e d a 
Základnej organizácie JDS 
v  Bánovciach nad Bebravou: 
Nakoľko ja osobne na nákupy 
prí l iš často nechodievam 
- a  v  súčasnosti je nám, 
dô c ho d c om o dp or úč a né 
chodiť medzi ľudí čo najmenej 
- požiadal som o stručné vyjad-
renie členky výboru našej zák-
ladnej organizácie JDS. Podľa 
ich vyjadrení im presne vyme-
dzený čas na  nakupovanie 
v  zásade vyhovuje a  nemajú 
s tým žiadne problémy. A môj 
osobný názor? Pokiaľ je toto 
opatrenie odporúčané hygie-
nikmi pre zníženie rizika 
šírenia nákazy pandémie, 
predovšetkým u  dôchodcov 
ako zvlášť rizikovej skupiny 
obyvateľov, potom nie je o čom 
diskutovať. 

Anna Sikelová, predsed-
níčka okresnej organizácie 
SZZP v  Bánovciach nad 
Bebravou: Každý senior má 
svoj názor na  vymedzený čas 
na nákupy. Ja sama mám vysoko 
nad 70 rokov a  ten čas je pre 
mňa postačujúci. Pohybujem sa 
v kruhu seniorov, členov SZZP 
a  zároveň držiteľov preukazu 
ZŤP, ktorým uvedený čas - 

dve hodiny denne - neplatí 
na  sobotu, nepostačuje. Ak 
senior potrebuje návštevu 
u lekára, prípadne lekárne tak 
dve hodiny naozaj nepostačujú! 
Viem, že je ťažko vysvetliť to 
mladým, nie raz som bola i  ja 
svedkom ich vyjadrenia, že „čo 
tí seniori vedia stále kupovať“. 
Zmena ,  k torá je  plat ná 
momentálne, že je možné isť 
na  nákup aj po  týchto dvoch 
vymedzených hodinách, je 
dobrá. Lebo pochybujem, že 
by seniori vo veľkom množstve 
robili nákupy v odpoludňajších 
hodinách. Takto i  pracujúci 
seniori môžu pokojne stíhať 
po práci nákupy.

Jozef Kocúr, predseda 
Zák ladnej organizácie č. 
3 SZZP v  Bánovciach nad 
Bebravou: Naša základná orga-
nizácia má 550 členov, z toho je 
polovica seniorov nad 65 rokov. 
S  vymedzeným časom pre 
seniorov zásadne nesúhlasím. 
Pokiaľ sa dodržiavajú prísne 
hygienické opatrenia, nevidím 
dôvod na  takéto nariadenie. 
Je to diskriminácia seniorov 
a  radenie ich na druhoradých 
občanov. Toto opatrenie bolo 
nepremyslené. Nie každý má 
možnosť nakúpiť si práve 
v tomto vymedzenom čase.

  Alena Borszéková

Korona...
Vždy od východu vítame lúče slniečka,
potešia nás, aj naše prebudené srdiečka.
Jedného dňa priniesol východ až do lona,
zákernú chorobu s názvom CORONA...
Po celom svete rýchlo sa rozširuje,
tisíce ľudí pritom zákerne usmrcuje.
Keďže nemáme na ňu ešte správny liek,
strachom sa trasie celý tento svet. 
Chorobe pomáhajú zabraňovať troška,
keď sa dajú na ústa ochranné rúška.
Pochopili túto radu všetci ľudia zrazu,
že korona prináša nám veľkú skazu.
Roztočil sa preto každý šijací stroj,
vyrábať rúška pre protivírusový boj.
PS.
Keď bude s rúškami dobrá disciplína,
Nemusia sa báť ľudia ešte cintorína...
 Ivan Adame, senior nad 70 rokov
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Porada primátorky s riaditeľmi škôl
Jednou z  oblast í, ktorej sa 

pandémia koronavírusu dotk la 
vo významnej miere, je školstvo. 
Vedenie mesta považovalo za nevy-
hnutné zorganizovať stretnutie 
s  riaditeľmi materských a  základ-
ných škôl, Základnej umeleckej 

školy D. Kardoša a Centra voľného 
času, samozrejme, za  sprísnených 
hygienických opatrení. Predmetom 
porady boli najmä aktuálne otázky 
a  zmeny, ktoré sa dotýkajú chodu 
a  financovania škôl. Zástupcovia 
odboru školstva na  MsÚ infor-

movali aj o  zmenách v  legislatíve, 
riešení skladových zásob v školských 
jedálňach a  zhrnuli informácie ku 
zápisom, ktoré sa už v  základných 
školách uskutočnili a v materských 
školách sú plánované na mesiac máj 
2020.  Tlačová správa mesta

Oznamy radnice

Zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v  Bánov-
ciach nad Bebravou sa 
uskutoční v  utorok 12. 
mája 2020 o 11:00 h v sále 
Mestského kultúrneho 
strediska pri dodržaní prís-
nych protiepidemických 
opatrení podľa nariadenia 

Úradu verejného zdravot-
níctva SR zo dňa 20. 4. 
2020. V zmysle nariadenia 
bude rokovanie prebiehať 
s  vylúčením verejnosti. 
Tak ako je bežné, zasad-
nutie MsZ bude možné 
sledovať prostredníctvom 
on-line prenosu. 

Rokovanie MsZ
bude bez verejnosti

Mesto Bánovce nad 
B e b r a v o u  o z n a m u j e 
občanom, že aj v  nasle-
dujúcich týždňoch bude 
prebiehať čistenie miest-
nych komunikácií podľa 
spracovaného harmono-
gramu. Žiadame majiteľov 
motorov ýc h vozid ie l , 
aby v  danom termíne 
dočasne preparkovali svoje 
autá mimo uvedených 
ulíc a  umožnili prístup 
mechanizmom údržby 
na  dôsledné v yčistenie 
k omu n i k á c i í  v r át a ne 
pa rkov í sk .  Ďa k ujeme 
za pochopenie a ústretovosť. 

Harmonogram čis-
tenia ulíc pre 19. týždeň:
v  pondelok 4. mája - J. G. 
Tajovského, J. Matušku, 

K  nemocnici, v  utorok 
5. mája – ulica 5. apríla, 
Cibislavská, K  priehrade, 
v stredu 6. mája - Na Vŕštek, 
Vystrkov, Strážovská, vo 
štvrtok 7. mája – ulica 
Gen.  Svobodu, Husitská 
stará, v  piatok 8. mája je 
štátny sviatok. 

Harmonogram čistenia 
sa týždenne aktualizuje 
a  v  prípade nepredvída-
teľných okolností sa môže 
meniť. V  20. týždni by sa 
predbežne mali čistiť ulice: 
v  utorok 12. mája – J. C. 
Hronského, Mojmírova, 
Kukučínova, Komenského, 
v  stredu 13. mája – Rasti-
slavova, Cyrila a  Metoda, 
Gorazdova...

  (Oznam MsÚ)

Čistenie komunikácií 
v 19. týždni

Chod úradu
v novom režime

Od  1. mája 2020 sa 
menia niektoré opatrenia 
v chode mestského úradu:
y  sú obnovené všetky 
správne a stavebné konania, 
p r í p a d n é  s t r e t n u t i a 
účastníkov konania budú 
za sprísnených hygienických 
podmienok,
y  pre verejnosť sa naďalej 
odporúča telefonická alebo 
elektronická komunikácia so 
zamestnancami MsÚ a vstup 
do  priestorov úradu ostáva 
obmedzený len na  nevy-
hnutné prípady. Kontakty 

sú uvedené na stránke mesta 
w w w.ba novce.sk a lebo 
na vstupných dverách MsÚ,
y úradné hodiny kancelárie 
prvého kontaktu a  mat-
riky sú: pondelok, utorok 
a  štvrtok od  8:00 do11:00 
a potom od 12:00 do 13:00, 
v  stredu od  11:00 do  15:00 
hodiny.

Naďalej zostáva v  plat-
nosti nariadenie prekrytia 
horných dýchacích ciest pri 
vstupe do  priestorov úradu 
a dodržiavanie odstupu pri 
čakaní v rade.  (MsÚ)

IX. Guláš Fest nebude
Organizačný výbor Hrežďovskėho guláš Festu ozna-

muje všetkým občanom, že z dôvodu epidémie sa 9. ročník 
HGF, ktorý sa mal konať 13. júna 2020, neuskutoční. 
Poslanec MsZ a  predseda výboru Mestskej časti Malé 
Chlievany Dušan Senčík potvrdil, že tento rok nebude 
vôbec, nakoľko by bol už problém s účinkujúcimi.  (r)

Nový systém kosenia verejných plôch
Mesto Bánovce nad 

Bebravou pristúpilo v tomto 
roku k  zmene systému 
kosenia. Mesto tak reago-
valo na  každoročný nedo-
statok koscov a so zámerom 
skrátiť dobu kosenia. 

P r i a z n i vé  p o č a s i e 
umožni lo pracovníkom 
odboru služieb mestu 
MsÚ začať s  kosením už 
v  poslednom aprílovom 
týždni, a  to postupne 
od ulice A. Hlinku a Slád-
kovičovej. Pokračovať budú 
na  sídlisku Stred, Sever, 
na ulici 9. mája a v priľahlej 
oblasti. Druhou skupinou 

sú pracovníci spoločnosti 
Tedos, ktorá zabezpečí 
kosenie vybraných lokalít 
na  síd l i sku Dubničk a 
a  v  mestskom parku. 
Lokality na pokosenie budú 
určovať každý týždeň pra-
covníci mestského úradu 
podľa aktuálnej potreby. 

Mesto uvažuje aj nad 
vytypovaním oblastí, ktoré 
sa nebudú kosiť vôbec, 
napríklad svahovité terény. 
Cieľom je podporovať 
biodiverzitu – teda rozma-
nitosť lúčnej f lóry a  fauny, 
predovšetkým hmyzu, kto-
rého množstvo v dnešných 

dobách rapídne klesá. Pone-
chanie nepokosených plôch, 
ako i  kosenie do  výšky 
zhruba 9 cent imetrov 
zároveň podporuje udržia-
vanie vlahy v pôde a zabra-
ňuje prehrievaniu verejných 
priestranstiev a vysychaniu 
zelených plôch. 

Vedenie mesta víta 
aj iniciat ívu občanov, 
ktorí si sami kosia okolie 
rodinných a  by tov ých 
domov, a  vyjadruje im 
poďakovanie za  pomoc 
a  starostlivosť o  životné 
prostredie okolo nás.

  Tlačová správa mesta 

Aj keď bez muziky a spevu, máje stoja

Tradičný máj, vyz-
dobený stužkami stojí 
na  bánovskom námestí už 
od stredy minulého týždňa. 
Postaralo sa o  to mesto 
a objednané fi rmy. Akt sta-
vania bol nezvyčajne smutný, 
nielen zamračenou oblohou, 
ale najmä tým, že stále platí 
zákaz zhromažďovania sa 
a  tým aj verejných kultúr-
nych podujatí. Bez ľudových 
pesničiek, bez tancov našich 
folklóristov, bez potlesku 
početných divákov... Tak 
si to vyžadujú opatrenia. 

„Smrek je z chotára obce Tre-
bichava od Lesov SR. Ťažbu 
a  výzdobu zabezpečovali 

pracovníci bánovskej fi rmy 
Tedos, prevoz a  osadenie 
zabezpeč i la spoločnosť 
SIPA za  pomoci techniky 
a  aktivačných pracovníkov 
mesta,“ potvrdil Michal 
Pojtek, vedúci odboru slu-
žieb mestu Mestského úradu 
v Bánovciach nad Bebravou. 

Ako sme sa však dozve-
deli od  našich „dopisova-
teľov“, menšie máje postavili 
aj občania v  prímestských 
častiach Horné a Dolné Ozo-
rovce – ručne, bez pomoci 
techniky. Samozrejme, pri 
dodržaní hygienických opat-
rení, s malou skupinou ľudí, 
tiež bez spevu a muziky. 
 Text a foto: Alena Borszéková

Zdobenie v Dolných Ozorovciach...  Foto: Marek Kasala

Vztyčovanie mája v Horných Ozorovciach... 
 Foto: FB Horné Ozorovce po novom

na facebooku 
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apríla 1945 o  10. hodine 
uskutočnila na  Námestí Ľ. 
Štúra slávnosť na privítanie 
osloboditeľov. Prvé oslavy 
víťazstva nad fašizmom 
v  Bánovciach na  Bebravou 
sa uskutočnili až 29. augusta 
1945. Významnou udalosťou 
bol aj zjazd príslušníkov 
Partizánskej brigády Jana 
Žižku, ktorý sa uskutočnil 
25. novembra 1945. 
y Kto sa po prechode frontu 
staral o poriadok v meste?

Po  ukončení oslobo-
dzovacích bojov sa museli 
občania venovať obnove 
vojnou poškodeného mesta 
a  zabezpečovať potreby pre 
armádu. Z partizánov hlavne 
miezgovskej a podlužianskej 
roty Partizánskej brigády 
Jana Žižku sa vytvorila 
Národná milícia, ktorej 
velil Mikuláš Aujeský, a táto 
pomáhala osloboditeľským 
vojs k á m z a b e z p e č ov ať 
poriadok a  zásobovanie 
v  meste. Zúčastňovala sa 
aj pri exhumáciách maso-
v ých hrobov spoločne 
so súdnymi úradník mi 
a  lekármi. Na  Cibislavke 
sa exhumácia uskutočnila 
už 10. apríla 1945. Okresný 
národný v ýbor na  čele 
s  Jánom Repkom zabezpe-
čoval zhotovovanie súpisov 
vojnových škôd, padlých, 
invalidov, navrátilcov z kon-
centračných táborov, ale aj 
zadržiavanie aktívnych prí-
slušníkov Hlinkovej gardy, 
ktorí bojovali až do  konca 
vojny spoločne s nemeckou 
a r m á d o u  n a   M o r a v e 
a v Čechách a nepodarilo sa 
im prejsť do americkej zóny 
a museli sa vrátiť domov. 
y Viete o počtoch padlých, 
resp. nezvestných v  okrese 
Bánovce? 

P o d ľ a  a r c h í v n y c h 
dokumentov v  Múzeu Par-
tizánskej brigády Jana Žižku 
v Bánovciach nad Bebravou 
boli na  základe žiadosti 
ONV Bánovce D1-583/1945 
zhotovené v  auguste 1945 
zoznamy zajatcov, ktorí sa 
vrátili z  koncentračných 
táborov - repatriantov, pad-
lých, ranených, nezvestných, 
invalidov na notárskych úra-
doch, škody nahlásené podľa 
nariadenia SNR č.67/1945 
v  júni 1945. Celkove vo 
vtedajšom okrese bolo 208 
padlých, 321 repatriantov, 
111 nezvestných a  výška 
vojnov ých škôd za  viac 
ako 14 miliónov Kčs. Tieto 
z ozna my neobsa hova l i 
počty židovských občanov 
odvlečených do  roku 1944. 
Okresná odbočka Zväzu 
slovenských partizánov zho-
tovila aj zoznamy padlých 
s uvedením miesta a príčiny 
smrti, ako aj získala dostupné 
fotografi e, ktoré nám veľmi 
pomohli v zdokumentovaní 

obetí bojov a  fašistických 
represálií a  sú uverejnené 
v našom múzeu. 
y Najsmutnejšie sú prípady 
umučených a  zastrelených 
na Cibislávke či na Salašteku, 
dnes sú tam pamätníky. Aj 
v  ďalších obciach okresu 
Bánovce sa nachádzajú 
pamätníky obetiam druhej 
svetovej vojny... 

Podľa záznamov exhu-
mačných komisií, ktoré 
otvárali masové hroby v apríli 
a  máji 1945, bolo na  území 
okresu zistených 14 masových 
hrobov so 175 obeťami. Z toho 
128 mužov, 40 žien a 7 detí. 
Na Cibislavke bolo zavražde-
ných 35 obetí v  dvoch hro-
boch od 28. novembra do 14. 
decembra 1944 a na Salašteku 
osem obetí v  troch hroboch 
počas marca 1945. Pamät-
níky obetiam sa stavali vo 
všetkých obciach, kde boli 
obete. V našom okrese je len 
pár obcí, ktoré mali to šťastie, 
že ich obyvatelia nezahynuli 
počas vojny. Naša organizácia 
vydala v roku 2006 publikáciu 
Nezabudnime, v ktorej zdo-
kumentovala všetky známe 
pamätníky obetiam druhej 
svetovej vojny v  okresoch 
Bánovce nad Bebravou 
a  Trenčín. Túto publikáciu 
sme aktualizovali a doplnili 
v roku 2012. 
y Pamätníky sa stavali 
niekoľko rokov po vojne... Kto 
ich vtedy fi nancoval? Spolupo-
dieľal sa SZPB na ich výstavbe? 

Ako prv ý pamätník 
o b e t i a m  f a š i s t i c k ý c h 
represálií postavi l i kríž 
obyvatelia Cimennej svojim 
spoluobčanom už v  roku 
1946, na  pamätník sa usku-
točnila zbierka občanov. 
Prvou pamätnou tabuľou bola 
tabuľa padlým partizánom 
v Trebichave, tiež v roku 1946. 
V rokoch 1947 až 1951 sa staval 
najväčší pamätník hrdinom 
SNP na Jankovom vŕšku nad 
Uhrovcom z iniciatívy okres-
ného výboru KSS a okresnej 
odbočky Zväzu slovenských 
partizánov v  Bánovciach 
nad Bebravou a  za  pomoci 
okresného národného výboru 
a vyšších straníckych a štát-
nych orgánov. Investorom 
- teda realizátorom výstavby 
boli predchodcovia SZPB - 
okresná odbočka SSP a SĽUB. 
Finančné prostriedky získali 
zo štátnych subvencií - 11,1 
mil. Kčs, zo zbierok - 755 
tis. Kčs a  vecnej lotérie 739 
tis. Kčs. V  50-tych rokoch 
sa osadi li vo viacerých 
obciach a  t iež v  meste 
pamätné tabule. V  roku 
1962 postavili pamätník 
obet iam na  Cibislavke. 
Najv iac pamätníkov sa 
postavilo v  rokoch 1962 až 
1969. Investormi boli miestne 
národné výbory, ktoré získali 
peniaze z  dotácií. V  rokoch 
1972 sa odhalil pamätník 

v  Rybanoch a  v  roku 1974 
na  Salašteku. V  roku 2009 
bol zhotovený pamätník obe-
tiam židovského holokaustu 
na cintoríne v Bánovciach nad 
Bebravou. Z okresu Bánovce 
nad Bebravou neprežilo holo-
kaust v rokoch 1939 až 1945 
celkom 679 Židov.
y Kto sa v  súčasnosti stará 
o pamätníky z druhej svetovej 
vojny? Aká je podpora štátu 
na obnovu týchto pamätníkov?

Starostlivosť o  pamät-
níky je súčasťou starostlivosti 
o vojnové hroby podľa § 4 ods. 
1 zákona č. 130/2005 Z. z. Túto 
starostlivosť zabezpečujú 
orgány samospráv, na ktorých 
území pamätníky sú. Niektoré 
sú aj kultúrnymi pamiatkami. 
Aktívne im pritom pomáhajú 
členovia SZPB. Problémom 

sú pamätníky, ktoré nie sú 
na pozemkoch vo vlastníctve 
obcí, napríklad Cibislavka 
a  Salaštek. Túto problema-
tiku treba doriešiť, pretože 
v minulosti boli požiadavky 
od  niektorých vlastníkov 
pozemkov, aby sa t ieto 
pamätníky odstránili. Zrejme 
niektorých gardistických 
pohrobkov hrýzlo svedomie 
pri pohľade na  tieto pamät-
níky... Príspevok na jeden voj-
nový hrob na rok 2019 bol vo 
výške 14,945 eur. Vzhľadom 
na administratívnu náročnosť 
ju hlavne malé obce nevyuží-
vajú. Očakávame, že ohlásené 
dotácie predchádzajúcej vlády 
Petra Pelegriniho na opravu 
a údržbu najviac zanedbaných 
hrobov súčasná vláda nezruší.
y Víťazstvo nad fašizmom 
viedlo aj k vzniku Slovenského 
zväzu protifašistických bojov-
níkov... Kedy vznikol na Slo-
vensku a v našom regióne? 

Slovenský zväz protifa-
šistických bojovníkov vznikal 
postupne zjednocovaním 
organizácií protifašistických 
bojovníkov: SVOJPOV - Zväz 
vojakov v  Povstaní, SSP - 
Zväz slovenských partizánov, 
SPROV - Zväz protifašistic-
kých politických väzňov a ile-
gálnych pracovníkov, Zväz 

Československých legionárov 
I. a II. odboj. Význam a úloha 
jednotkových zväzov bola 
zvýraznená prijatím Zákona 
č.255/1946 Z .z.. Organizácie 
sa vyjadrovali k prideľovaniu 
trafík vojnovým invalidom, 
dávali súhlas k živnostiam pre 
účastníkov odboja, prípadne 
k  prideľovaniu predajní 
a reštaurácií. Nemalou úlohou 
bolo preverovanie všetkých, 
ktorí sa hlásili k  protifašis-
tickým bojovníkom. V roku 
1948 sa tieto organizácie 
zlúčili do  jedinej odbojovej 
organizácie SĽUB – Zväz 
ľudových bojovníkov. V roku 
1968 sa premenoval na Zväz 
protifašistických bojovníkov 
a  nakoniec Slovenský zväz 
protifašistických bojovníkov. 
V  rámci t ransformácie 

zväzu sa 25. novembra 2003 
spojili okresné výbory SZPB 
Trenčín a  Bánovce nad 
Bebravou do  jedného celku 
a  vytvorili oblastný výbor 
a  jeho výkonné orgány. Táto 
štruktúra existuje aj v súčas-
nosti. V  Bánovciach nad 
Bebravou vznikol SSP - Zväz 
slovenských partizánov už 
24. júna 1945, výbor okresnej 
pobočky mal 24 členov a jeho 
prvým predsedom sa stal 
Michal Kováčik z Miezgoviec, 
podpredsedom Ján Šimko 
z  Uhrovca a  tajomníkom 
Cyril Dřinek z Bánoviec nad 
Bebravou. Čestnými pred-
sedami sa stali Teodor Pola, 
veliteľ PBJŽ, a  Ján Repka, 
predseda ONV. Zo zasadnutí 
výboru sa zachovali zápisnice 
z rokov 1945 až 1947. 
y Vieme aj počty členov 
a mená doterajších predsedov 
SZPB v Bánovciach? 

Za Bánovce nad Bebravou 
boli 24. júna 1945 do výboru 
SSP zvolení: Cyril Dřinek, 
Štefan Dubnický a  Ján 
Ševčík. Celkove mala okresná 
pobočka SSP postupne 
po  previerkach od  400 
do  600 členov. SVOJPOV 
mal 115 členov. V roku 1948 
po  zjednotení odbojových 
organizácií do  SĽUBu bol 

predsedom miestnej odbočky 
v  Bánovciach nad Bebravou 
Cyril Dřinek, tajomníkom 
Jozef Šarina. V  roku 1950 
mala organizácia 560 členov. 
Najvýznamnejšou akciou 
bola výstavba pamätníku SNP 
na  Jankovom vŕšku, ktorý 
bol slávnostne odhalený 27. 
augusta 1951. V nasledujúcich 
rokoch boli predsedami MO 
SĽUBu Imrich Gieci, od roku 
1956 až do 1970 bol predsedom 
Cyril Dřinek, neskôr Štefan 
Griač, Eduard Kahúň, Štefan 
Dubnický a  ďalší. V  roku 
1979 bola spracovaná odbo-
járska kronika Vladislavom 
Kuželom - Znievčanom, 
podľa nej mala bánovská ZO 
SZPB v  roku 1977 celkom 
140 členov. V  rokoch 1983 
až 1995 bol predsedom Jozef 
Dúcky, potom Ľudovít Hoos. 
V  súčasnosti má 80 členov 
a  predsedníčkou je Emília 
Peťovská.
y Aké boli hlavné ciele SZPB 
pri jeho zakladaní a  aké sú 
dnes? Kto sa môže stať členom? 

Pri zakladaní organi-
zácie bolo cieľom združovať 
priamych účastníkov protifa-
šistického odboja, chrániť ich 
práva a chrániť odkaz proti-
fašistického odboja a Sloven-
ského národného povstania. 
Členmi organizácie mohli 
byť len priami účastníci 
odboja a  neskôr i  pozostalí. 
V súčasnosti môžu byť členmi 
SZPB všetci, ktorí sa stotož-
ňujú s  bojom proti fašizmu 
a s jeho odkazom. Pôsobnosť 
a činnosť SZPB je defi novaná 
v  zákone NR SR č.487 z  5. 
decembra 2013. Nesieme 
ďalej odkaz slovenského 
národnoemancipačného 
hnutia, dbáme na  pravdivé 
vysvetľovanie histórie boja 
za národné oslobodenie, spo-
lupracujeme pri organizovaní 
pietnych a  spomienkových 
akcií súvisiacich s národno-
oslobodzovacím bojom, ini-
ciujeme starostlivosť, ochranu 
a  úd ržbu pa mät ní kov. 
Významnými prík ladmi 
našej činnosti sú zriadenie 
Múzea Partizánskej brigády 
Jana Žižku v Bánovciach nad 
Bebravou, organizovanie 
vedomostnej súťaže Medz-
níky druhej svetovej vojny, 
organizovanie výstav o druhej 
svetovej vojne a  besedy so 
žiakmi škôl. Pre tých, ktorí sa 
chcú aktívne zapojiť do našej 
práce a nemajú ešte 18 rokov, 
je možnosť pri základných 
organizáciách organizovať 
kluby mladých antifašistov.
y Vy ste predsedom oblast-
ného výboru od roku 2009, ste 
Miezgovčan... Aj Miezgovce 
boli postihnuté vyčíňaním 
fašistov a  boli vypálené... 
Odkedy ste členom SZPB, 
boli rodičia, resp. iní príbuzní 
členmi zväzu?

Miezgovce sú malou 
obcou, ktorá sa počas môjho 

života zmenila na nepoznanie 
k lepšiemu. Obec 29. októbra 
1944 nemeckí fašisti spolu 
s  príslušníkmi HG vypálili, 
v yrabovali a  36 mužov 
odvliekli do väzenia v Nitre. 
Zhoreli domy, hospodárske 
stavby a čo najhoršie aj usklad-
nená úroda obilia, okrem tej, 
ktorú zakopali v  bunkroch. 
Rodiny žili, kde sa dalo v rôz-
nych provizóriách. Po  oslo-
bodení sa preto občania 
najskôr pustili do  obnovy 
domov. Aj rodičovský dom 
môjho otca zhorel. Moja 
rodina aj z otcovej aj maminej 
strany bola kruto postihnutá 
vojnou. Okrem zhoreného 
domu zavraždili nemeckí 
fašisti na  neznámom mieste 
strýkovi 17-ročného syna 
Milana, partizána. Viete si 
predstaviť bolesť, akú preží-
vali jeho rodičia, keď chodili 
všade, kde sa otvárali masové 
hroby, či ho tam nenájdu? 
Maminho 19-ročného brata 
zobrali do  koncentračného 
tábora a zomrel na následky 
prežitých hrôz a  pokusov 
v  roku 1952. Ďalší strýko 
ako povstalecký vojak prešiel 
peklom zajateckého tábora. 
Otec Ján aj s bratom Pavlom 
boli partizánmi v ôsmej rote 
PBJZ. Mama porodila sestru 
dva dni pred vypálením obce. 
Po vojne ako držitelia osved-
čenia podľa zákona 255/1946 
boli členmi SPZB až do smrti. 
Preto som sa stal po maminej 
smrti aj ja členom SZPB 
v roku 1998 a prevzal po nej 
funkciu pokladníka ZO SZPB 
Miezgovciach. Tá má teraz 34 
členov a patrí medzi aktívne 
organizácie. Ako v  jednej 
z  mála obcí sa v  kultúrnom 
dome zachovala pamätná izba 
na  SNP. Sú v  nej fotografie 
účastníkov ako aj fotografie 
a artefakty z vojny. 
y Ako vnímate dnešnú gene-
ráciu, ktorá hrôzy vojny neza-
žila, čo by ste jej radi odkázali?

Moja generácia mala 
možnosť si vypočuť o hrôzach 
vojny a  fašistických represá-
liách priamo od tých, ktorí to 
prežili. Boli to rodinní prísluš-
níci, ktorých sa tieto udalosti 
bolestne dotkli a na ktorých 
informácie sme sa mohli 
spoľahnúť. Súčasná generácia 
je zahltená informáciami, 
v ktorých sa hlavne neskúsený 
užívateľ ľahko stratí a naletí 
na  rôznych podvodníkov. 
Mala by si preto viac overovať 
informácie aj tým, že bude 
pozorovať, kto to píše a hovorí 
a prečo a kto bude mať z toho 
prospech. Naši rodičia 
tomu hovorili: dávaj pozor, 
z ktorého dvora je ten, kto to 
hovorí. Mladí by mali viac 
dôverovať skúsenostiam svo-
jich predchodcov. Veľmi často 
zabúdajú, že aj oni raz budú 
starí. Je múdrejšie poučiť sa zo 
skúseností iných. 

 Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>

Oslavy víťazstva nad fašizmom boli v Bánovciach až v auguste 1945

Ján Holička v  Múzeu Partizánskej brigády Jana Žižku 
v Bánovciach nad Bebravou  Foto: Alena Borszéková



4. máj 2020      Číslo 17spoločnosť 5
 Spoločenská kronika

Milan Gogora a Alena Švorčíková
Daniel Buchel a Zuzana Zajacová

Uzavreli manželstvo

Ruža Generál Štefánik na námestí

Nejde však o vysadenie 
hocijakých ruží. Spoločnosť 
M. R. Štefánika zabezpečila 
ruže s  názvom Generál 
Štefánik. Tieto ruže sa začali 
postupne vysádzať od  jari 

2019 v  rôznych mestách 
a obciach Slovenska - Ivanka 
pri Dunaji, Nové Zámky, 
Košar iská ,  pr i  mohyle 
na Bradle, Piešťany, Spišská 
Nová Ves, Trenčianske 
Tepl ice,  Košice, Dolné 
Sŕnie, Partizánske, Brezno, 
Dudunce, Rimavská Sobota, 
Lučenec, Tajov, Banská Bys-
trica, ale aj v Českej repub-
like - Kopřivnice a Frenštát 
pod Radhoštěm. Kým v roku 
2019 sa vysadilo 50 kusov, 
počas tohtoročnej jari boli, 
resp. bude vysadených ostat-
ných päťdesiat ruží. Ruže sa 
vysádzali väčšinou pri rôz-
nych sochách, bustách, relié-
foch, základných školách, 
inštitúciách alebo na  iných 
významných miestach miest 
a  dedín, nesúcich meno 
tohto významného dejateľa, 
za  účasti predstaviteľov 
správnej rady SMRŠ a miest. 
Stretnutia pri výsadbe poslú-
žili na  sprostredkovanie 
poznatkov o  živote a  diele 
Štefánika ako významného 

činiteľa česko-slovenského 
národného oslobodzova-
cieho boja, vedca, vojaka, 
diplomata a ministra prvého 

samostatného štátu Čechov 
a Slovákov – v prvej ČSR. 

Daniel Ďuračka 
 člen SMRŠ

V súťaži Zlatá klapka
ceny pre našu ZUŠ

Aj v čase, keď sa zdá, 
že sa nič nedá, dá sa vše-
ličo! Celoslovenská súťaž 
Zlatá klapka 2020 mala 23. 
apríla svoj webgalavečer 
s  vyhlásením výsledkov. 
A   me d z i  naj le pš í m i 
nechýbali ani súťažiaci zo 
Základnej umeleckej školy 
D. Kardoša v  Bánovciach 
nad Bebravou. Reportáž 
s  názvom Deti z  planéty 
DS od autoriek Alexandry 
R e h á k ove j ,  V i k t ór i e 
Chudej a  Liliany Pietri-
kovej pod pedagogickým 
vedením Zuzany Varha-
níkovej získala nominácie 
medzi tri najúspešnejšie 
príspevky v dvoch kategó-
r iach – publ ic is t i k a , 

námet a  scenár. Reportáž 
Ako (ne)natočiť reportáž
od autoriek Lary Stošičovej 
a  Lenky Orlickej pod 
pedagogickým vedenie 
Daniely Muranovej zís-
kala nomináciu medzi tri 
najúspešnejšie príspevky 
v kategórii – moderátorka. 
Metodicko - pedagogické 
centrum v  Brat is lave 
udeľovalo čestné uznanie 
pedagógom za  vedenie 
ž ia kov a  toto čestné 
uznanie získali už spo-
mínané učiteľky Daniela 
Muranová - za  príspevok 
Ako (ne)natočiť reportáž, 
a  Zuzana Varhaníková - 
za príspevok Deti z planéty 
DS. Blahoželáme!  (zuš)

Hľadáme deti, 
ktoré pomáhajú

Jubilejný 20. ročník 
projektu Detský čin roka 
prebieha pod záštitou pre-
zidentky Zuzany Čaputovej. 
Rovnako tak pod záštitou 
Ministerstva školstva, vedy, 
v ýskumu a  športu SR. 
Projekt Detský čin roka 
oslavuje v  roku 2020 svoje 
20. výročie. Počas apríla 
sme zasielali elektronicky 
do  škôl výzvu, aby sa deti 

zapojili do  projektu. Pisa-
telia môžu zaradiť dobré 
skutky do niektorej z ôsmich 
kategórií. Dobré skutky detí 
do 16 rokov môžu prihlásiť 
aj rodičia, pedagógovia 
a ostatní dospelí do 30. júna 
2020 poštou na adresu: OZ 
Detský čin roka, Ševčenkova 
21, 851  01 Bratislava alebo 
cez www.detskycin.sk.

  (OZ DČR)

S to ruží pre Štefánika – je názov projektu, 
ktorý ešte v roku 2018 schválila správna 

rada Spoločnosti M. R. Štefánika ako súčasť 
osláv 100. výročia tragického skonu a 140. 
výročia narodenia Milana Rastislava Štefánika 
(21. 7. 1880 – 4. 5. 1919). Rok M. R. Štefánika 
prebieha pod záštitou Ministerstva kultúry SR.

Utiekame sa do  prírody. Bežíme tam z  tiesne 
našich bytov... aj z tiesne našich duší. Mnohí možno 
až v týchto ťažkých časoch pochopili a našli jej blaho-
darnú silu. Dýchať zhlboka, cítiť pokoj, nájsť rovno-
váhu, “zahojiť“ si myšlienky – to všetko môžeme práve 
tam. Vonku. No mnohí z nás sú nepoučiteľní. Berieme, 
no nedávame nič.

Naše okolie sa začína zapĺňať odpadkami. Sú 
všade. Ako veľmi chýba Hodina Zeme! V tento deň sa 
stretli dobrovoľníci a upratali mesto a okolie. Viditeľne 
to vždy pomohlo – aspoň načas. Ľudia, prosím vás, 
môžete si po sebe upratať? Alebo inak – musíte okolo 
seba robiť neporiadok? Je málo vecí v tomto svete, ktoré 
ešte majú skutočnú hodnotu. Je čas uvedomiť si to. 
Začnime každý od seba.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Aj na Námestí Ľ. Štúra bol v apríli tohto roka vysadený 
jeden ker ruže s menom Generál Štefánik za osobnej asis-
tencie primátorky Rudolfy Novotnej a člena Spoločnosti M. 
R. Štefánika Daniela Ďuračku, vľavo Lubor Čačko z odboru 
životného prostredia mestského úradu. Spoločnosť MRŠ 
zabezpečila sadenice od pestovateľa Miloslava Šípa z českej 
fi rmy Skaličany. 

Ružu Generál Štefánik 
v rokoch 1931 – 32 vypes-
tovala fi rma Jana Böhma 
v českej Blatnej. Pôvodný 
h y b r i d  P e r p e t u a l , 
mutácia z  odrody Bril-
lant, vznikla ako sadová 
ruža fialovo – červenej 
farby s výškou do 130 cm, 
s   pr iemerom kvetu 
asi 6 cm a  silnej vône. 
Ruža odoláva chladu, 
čím je teplejšie, tým má 
krajšiu farbu...

SOM občan, mám názor... 

Európska únia je civilizačný projekt
Nielen naša krajina, ale aj celý 

svet v posledných mesiacoch bojuje 
s  neviditeľným nepriateľom, ktorý 
okrem našej discipl inovanost i 
a  vzájomnej solidarity vo veľkej 
miere testuje aj schopnosť rozpo-
znať hrozbu rôznych populistov, 
ktorí po  celom svete zneužívajú 
pandémiu na  to, aby si upevnili 
postavenie. Uprostred tohto zápasu 
sa z určitých okruhov ozývajú priam 
schizofrenické výkriky, že Európska 
únia v kríze zlyhala a nedostatočne 
poskytla národným štátom potrebnú 
pomoc. Schizofrenické preto, lebo 
ich vo veľkej miere vyslovujú tí istí 
ľudia, ktorí len pred pár mesiacmi 
blúznili o diktáte Bruselu, likvidácii 
suverenity a podobných nezmysloch.

Táto kríza okrem mnohého 
ďalšieho naplno ukazuje naše 
rezervy vo vzťahu k Únii. Na jednej 
strane sa bojíme „bruselského 
diktátu“, vnímame Úniu ako nejaký 
mocenský aparát, ktorý rozhoduje 
ďaleko od nás, po očku poškuľujeme 
po petícii za vystúpenie z Únie, hoci je 
nám v kútiku duše jasné, že takýmto 
rozhodnutím by sme zo seba urobili 
skanzen strednej Európy. Neustále 
frázovito opakujeme, že Európska 

únia má chyby a  musí sa zrefor-
movať, hoci nikdy nevieme jasne 
povedať, aké chyby to vraj podľa 
nás Únia má. No a na druhej strane 
máme tendenciu zužovať obsah 
toho, čím všetkým Únia je, na jediné 
slovo – eurofondy. Vnímame Úniu 
ako nejakú dojnú kravu, z  ktorej 
nám akurát majú tiecť peniaze a tým 
opäť potvrdzujeme svoju neistotu 
v chápaní vlastnej identity a v chá-
paní toho, kam historicky a kultúrne 
patríme.

Už šestnásť rokov uplynulo, 
odkedy sme do  Únie 1. mája vstú-
pili, no stále sme nepochopili, že 
Európska únia nie je ani byrokra-
tický mocenský kolos, ani dojnica 
na eurofondy, je v prvom rade civi-
lizačným projektom a  potvrdením 
našej ambície patriť do  spoločného 
európskeho civilizačného priestoru. 
Ľudia, ktorí ju po  druhej svetovej 
vojne zakladali, prežili hrôzy vojny 
na  vlastnej koži a  práve túžba 
po tom, aby sa táto najväčšia tragédia 
v  dejinách ľudstva už nikdy nezo-
pakovala, ich viedla k  vytvoreniu 
tohto unikátneho projektu európskej 
integrácie a  európskej vzájomnosti, 
aký v dejinách nemá obdobu. Je už, 

žiaľ, iba našou vinou, že sme časom 
význam Únie katastrofálne zúžili 
na materiálne hodnoty a že neustále 
neuroticky blúznime o strácaní suve-
renity. A v časoch, ako sú tieto, kedy 
sa potvrdzuje, že Únii dávame málo 
právomocí a naša integrácia je stále 
nedostatočná, prehodíme výhybku 
a  prejdeme k  blúzneniu o  tom, ako 
Únia v kríze zlyhala. Mnohí si vo sne 
neuvedomia, že ide len o ďalšie potvr-
denie toho, že sa Únia musí nevy-
hnutne transformovať na federáciu.

Kultúrne aj historicky patríme 
na  Západ. Sme súčasťou európskej 
civilizácie a v časoch, kedy sa náš svet 
stretáva s novými výzvami, akými sú 
klimatické zmeny, hybridné hrozby, či 
ústup liberálnej demokracie vo svete, 
sa iba potvrdzuje, že Európska únia 
je jediným civilizačným priestorom, 
kde skutočne je naše miesto. Je nutné 
sa konečne rozhodnúť, či chceme 
Slovensko premeniť na  modernú 
a vyspelú krajinu. No ak niečo také 
chceme, musí prísť radikálna zmena 
nášho chápania Únie a uvedomenie 
si toho, že naša jediná budúcnosť je 
v modernom a zjednotenom európ-
skom priestore.
Adam Briešťanský, študent gymnázia
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Uvoľňovanie opatrení – vonkajšie športoviská
Opatrenia sa budú uvoľ-

ňovať v štyroch fázach. Prvé 
uvoľňovanie vstúpilo do plat-
nosti už v stredu 22. apríla. 
Medzi jednotlivými fázami 
uvoľňovania sa predpokladá 
odstup minimá lne dva 
týždne. Uvoľňovanie opatrení 
a prechod medzi fázami závisí 
od vývoja počtu nakazených. 
Zvyšovanie počtu nakaze-
ných môže uvoľňovanie spo-
maliť alebo úplne zastaviť. Pre 
prevádzkovateľov všetkých 
otvorených obchodov a  slu-
žieb stále platí, že vo svojich 
prevádzkach sú zodpovední 
za zabezpečenie dodržiavania 
hygienických opatrení.

Z množstva uvoľnených 
opatrení spomenieme jedno 
z najdôležitejších - otvorenie 
von k ajš íc h šp or tov ísk 
s týmito podmienkami:

Čo je povinné: prítom-
nosť športového odborníka 
počas t réning u, medzi 
všetkými osobami na  špor-
tovisku (vrátane aktívnych 

športovcov) vzdialenosť min. 
2 m, nádoba s dezinfekčným 
prostriedkom na dezinfekciu 
rúk, dezinfekcia všetkých 
použitých tréningov ých 
pomôcok po  skončení tré-
ningu, športovci do 18 rokov 
sú povinní mať a  používať 
výhradne vlastnú nádobu 
na vodu označenú vlastným 
menom, pri striedaní skupín 
športovcov na  rovnakom 
športovisku tréneri zabez-
pečia čas a priestor na dodr-
žanie bezpečnej vzdialenosti 
meniacich sa športovcov 
a  dohliadnu na  vykonanie 
d e z i n fe k c ie  p ou ž i t é ho 
športového náčinia,   ucho-
vávať záznam o  účasti osôb 
na športovej činnosti (meno, 
priezvisko, dátum a  čas 
účasti); zodpovednou je 
osoba, ktorá vedie športovú 
činnosť, umiestniť pokyny 
z  tohto nariadenia na  vidi-
teľnom mieste všetky osoby 
(okrem aktívnych športovcov) 
sú povinné mať rúška. Dovo-

lené je: prítomnosť nevy-
hnutne potrebných členov 
realizačného tímu, využívať 
športoviská v  areáloch škôl, 
max. 5 aktívnych športovcov 
na  1 športovisku, prípadne 
viacero skupín športovcov 
na 1 športovisku (1 skupina = 
min. plocha 30x30m), aktívni 
športovci môžu trénovať 
bez rúška. Nie je dovolené:
verejnosť (diváci), rodičia 
či iné osoby, kontaktné 
športy – napríklad súbojové 
cvičenia, box, karate, využívať 
vnútorné priestory športo-
viska, najmä spoločné šatne, 
umyvárne, sprchy a podobné 
zariadenia (výnimkou je 
núdzové použitie WC – nie 
bežná potreba, ale napríklad 
náhla nevoľnosť).

Presné v y med z en ie 
ďalších prevádzok a  služieb 
zverejníme, až keď prejdeme 
do 2. fázy uvoľňovania opat-
rení, pravdepodobne túto 
stredu 6. mája. Predbežne 

to budú tieto prevádzky, 
služby a hromadné podujatia: 
krátkodobé ubytovanie (t.j. 
do 10 dní) s WC a kúpeľňou, 
s  donáškou jedla na  izbu, 
avšak bez spoločného stravo-
vania a iných služieb, kader-
níctva, pedikúry a manikúry, 
vonkajšie turistické atrakcie, 
taxi služby, svadby a boho-
služby (svadby budú pravde-
podobne povolené s počtom 
max. 15 hostí, bohoslužby 
budú povolené s dodržaním 
prísnych podmienok; 25 
metrov štvorcových na 1 člo-
veka a zúčastniť sa ich budú 
môcť pravdepodobne len 
osoby mladšie ako 65 rokov), 
detské kluby do  10 rokov 
určené pre rodičov, ktorí pra-
cujú na kľúčových pozíciách 
v  strategických podnikoch, 
napríklad polícia, elektrárne, 
vojsko (tieto deti nemôžu 
bývať v jednej domácnosti so 
starými rodičmi). 

 Viac informácií 
 na www.korona.gov.sk

Ponúkajú obedy – cez okienko alebo donáškou
y Reštaurácia Arkádia (na Jesenského 
ulici), tel. 0904 261 555.
y Ázijská reštaurácia Jasmín (oproti 
hotela Arkádia), tel. 0905 365 179.
y Reštaurácia 103 club (pri okresnom 
úrade), tel. 0919 332 211.
y Prevádzka Ryba (lahôdky pri 
nemocnici), od  7.00 h cez okienko cez 
pracovné dni aj v sobotu. 
y Prevádzka Gastro (na  námestí) je 
zatvorená až do odvolania...
y Pizzéria Slniečko (pri CVČ), tel. 
0908 191 313.
y Staromestská pivnica (oproti gym-
náziu), tel. 0905 992 017.
y Hostinec Kanada (pri športovej 
hale), tel. 0911 731 161.
y Reštaurácia Dallas Motorest Eso
(na Trenčianskej ceste) tel. 0915 971 536.

y Reštaurácia Kaštieľ Ottlýk (Horné 
Ozorovce), tel. 0910 947 245.
y Súkromná školská jedáleň Nedax 
(Farská ulica), tel. 0907  542  694, 
0908 709 888. 
y Big Story café a  bistro (Rokošská 
ulica), tel. 0917 548 276.
y Pizzeria - reštaurácia Palermo 
(Záforňa), tel. 0915 451 245. 
y Jedálne Milka (Dolné Ozorovce), tel. 
0905 944 335. 
y Pizzeria da Roberto (Radlinského), 
tel. 0950 774 158. 
y New York Restaurant (ulica J. 
Matušku), tel. 0911 601 300. 
y Eduardo – food a bistro (Jesenského 
ulica), tel. 0910 718 849. 
y Döner Kebab (sídlisko Dubnička), 
tel. 0915 332 874. 

y Prevádzka S-Gril (ulica Školská – 
oproti zubárom), tel. 0919 322 562.
y Penzión Carlos Podlužany, tel. 
0948 770 522. 
y Pizzéria La Maňana Uhrovec, tel. 
0907 039 333. 

Podľa štyroch fáz otvárania 
ekonomi k y v  dvojt ý ž d ňov ých 
intervaloch, ak bude počet chorých 
na koronavírus ubúdať, by sa mali vo 
verejnom stravovaní otvárať vonkajšie 
terasy reštaurácií a  iných gastropod-
nikov až od  20. mája. Ak Ústredný 
krízový štáb rozhodne pri priaznivom 
vývoji inak, možno aj skôr. Dovtedy 
si môžete jedlo objednať telefonicky 
a dať doviezť alebo vyzdvihnúť pred 
prevádzkou. Redakcia ponúka túto 
reklamu zadarmo.   (ab)

Čierna štatistika
Do nedele 3. mája sme mali na Slovensku 

96 220 všetkých vykonaných testov na nový vírus 
Covid-19, z toho pozitívnych bolo 1 408. Do nedele 
zomrelo na Slovensku celkom 24 ľudí. Vyliečených 
máme 619. Doteraz bolo hospitalizovaných 137 
pacientov, v súčasnosti je 42 pacientov, z toho na JIS 
je ich sedem a na pľúcnej ventilácii jeden pacient.. 

Slovensko zaujalo aj svetové médiá, označili 
nás za lídrov v boji s Covid-19 z hľadiska rýchlosti 
zavedenia opatrení, ale aj disciplinovanosti a uve-
domelosti občanov. Riziko druhej vlny epidémie 
je však aj naďalej vysoké. Znížime ho, ak budeme 
naďalej disciplinovaní a ostražití.  Ak proces 
postupného uvoľňovania podceníme a prestaneme 
byť obozretní, nezvládneme udržať nákazu pod 
kontrolou. Hrozí, že obnovenými tvrdými opatre-
niami stratíme niekoľko letných týždňov, na ktoré 
sa tešíme. Svedomitým dodržiavaním hygienických 
opatrení robíme správnu vec. 

 Viac info na www.korona.gov.sk.

Plánované operácie
so sklzom dva mesiace

Vš et k y  nemocn ice 
a  zdravotnícke zariadenia, 
patriace do siete AGEL, vrá-
tane Nemocnice Bánovce, 
začali od pondelka 4. mája 
2020 opätovne realizovať 
plánované operácie. Tie 
boli odložené v  súvislosti 
s pandémiou koronavírusu 
C ov id-19  n a r i a d e n í m 
Ministerstva zdravotníctva 
SR a  hlavného hygienika 
SR . Koronav írus pod-
statným spôsobom zasiahol 
do  plánovania všetkých 
úkonov, nielen operácií, ale 

aj ambulantných ošetrení. 
Čakacie lehoty na operácie 
sa predĺžili približne o dva 
mesiace. Aj naďalej nemôže 
nemo c n ic a  v y konáv ať 
plánované operácie, ktoré 
znesú odklad na  dlhšie 
obdobie ako tri mesiace. Sú 
to výkony napr. kozmetickej 
chirurgie u  samoplatcov. 
U  týchto pacientov sa 
čakacia doba môže pre-
dĺžiť aj na  dlhšie obdobie. 
Potvrdil to medicínsky 
riaditeľ siete AGEL MUDr. 
Ján Slávik.  (r)

Testovanie na Covid-19 
v bánovskej nemocnici

Minulý týždeň začala 
Nemocnica Bánovce s testo-
vaním na prítomnosť nového 
vírusu Covid – 19 priamo pri 
budove nemocnice. Iba pri-
pomíname, že v odberovom 
mieste sa realizujú dva druhy 
odberov. Pre samoplatcov, 
ktorí sa na  spoplatnené 
otestovanie musia vopred 
objednať na telefónnom čísle 
0915 575 397. Poplatok 65 eur 
za komerčné otestovanie sa 
uhrádza priamo u  zamest-
nankyne na triáži pri vstupe 
do nemocnice. Odbery pre 
indikovaných pacientov

po  vyšetrení a  na  základe 
odporučenia obvodného 
lekára, alebo špecialistu 
podľa platného nariadenia 
Ministerstva zdravotníctva 
SR na  základe žiadanky, 
ktorú vypíše lekár. Pacienti 
prichádzajú na  určené 
odberové miesto v  presne 
stanovenom čase, ktorý im 
bol pridelený. „Odberové 
mie s to  bude otvorené 
každý utorok od 9. do 13.00 
hodiny,“ informoval Mário 
Drozdík, tajomník krízo-
vého štábu. 

(r) Foto: D. Legeňová
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Rozhovor s Ondrejom Kubalom, predsedom občianskeho združenia ŠHOK

y Pripomeňme si trochu históriu 
športového areálu...

Do  roku 2007 tu bolo jedno 
multifunkčné ihrisko spravované 
jedný m správcom platený m 
mestom a  nič len škvara, odpad 
a  burina. Vplyvom dobrovoľníkov 
z Občianskeho združenia ŠHOK sa 
od roku 2007 areál rozrástol o ska-
tepark, workout, plážové ihrisko 
s  trávnikmi, dopravné ihrisko so 
zeleňou, neďaleké basketbalové 
ihrisko a v neposlednom rade o mlá-
dežnícke centrum s  možnosťou 
navštíviť toalety, sprchu, šatňu, 
umyť sa, hrať pingpong, stolný 
futbal, liezť po lezeckej stene, jazdiť 
na  skateboardoch a  kolobežkách, 
či zorganizovať verejné podujatia. 
Veľkú časť fi nančných prostriedkov 
na materiálne zabezpečenie týchto 
objektov zabezpečilo OZ ŠHOK 
svojimi projektmi a  iniciatívou. 
Samozrejme, na  časť nákladov 
na  materiály a  odbornú prácu 
prispelo mesto. 
y Ako je to v súčasnosti s internými 
priestormi, s  platením nájmu, 
za energie...? 

Pre krízu sme sa s vedením mesta 
dohodli na  úsporných riešeniach. 
Tak ako všetci mestskí zamestnanci 
budeme šetriť 50 % z  fakturovanej 
sumy. Čo si verejnosť asi ešte 
nestihla všimnúť, v  minulom 
roku sme priestory budovy museli 
opustiť aj napriek tomu, že sme 
boli iniciátormi jej obnovy. Takže 
od  leta 2019 sme bez prístupu 
k  vode, elektrike a  sociálnym 
zariadeniam, bez zázemia na pre-
zlečenie či strechy nad hlavou.
O možnosti plánovať a organizovať 
podujatia nie je ani reči. Umyť 
ruky, napiť sa či osprchovať nemajú 
možnosť ani návštevníci areálu 
a  športovci. V  budove bývalého 
mládežníckeho centra nám zostali 
zamknuté už len pingpongový stôl, 
knižnica a volejbalové lopty, ktoré 
pravdepodobne využívajú žiaci ZŠ. 
V rámci spravovania areálu by som 
túto situáciu porovnal s návratom 
do staroveku. Je pravda, že vedenie 
mesta areá l pre koronavírus 
uzatvorilo. A nečudujem sa, keďže 
hneď prvý deň nariadenej karan-
tény bolo na ihriskách vyše 50 detí 
a žiakov, ktorí svojím stretávaním 
na ihriskách karanténu porušovali. 
y Základnou požiadavkou bolo 
najmä oplotenie... V  akom je to 
štádiu?

Táto požiadavka na ohradenie 
celého areálu vyšla nielen z našej 
hlavy. Bol to prvý cieľ, ktorý pre 
zlepšenie bezpečnosti definovali 
zástupcovia zúčastnených škôl, 
organizácií, komunít a  vedenia 
mesta. Bolo to asi pred 3 - 4 rokmi 
na  stretnutí, kde sme sa snažili 
vytvoriť koncepciu práce s  mlá-
dežou v areáli. Môžem konštatovať, 
že tento cieľ máme po  rokoch 
dosia hnut ý.  Všet k y vchody 
do areálu majú svoje uzatvárateľné 
brány. Ako tento fakt využijeme 

pre zlepšenie bezpečnosti, dodr-
žiavanie pravidiel, organizovanie 
a  informovanie návštevníkov či 
ďalší rozvoj areálu, je opäť na nás 
všetkých – na vedení mesta, ško-
lách a  škôlkach, športových klu-
boch, komunitách a neformálnych 
skupinách navštevujúcich areál.
y Čo všetko sa od  leta minulého 
roka zmenilo vo fungovaní občian-
skeho združenia? 

Ako som už spomenul, už viac 
ako rok v areáli fungujeme bez prí-
stupu k vode, elektrike a WC zaria-
deniam. Náš priestor sa zmenil 
na  plechovú búdu s  náradím, 
z ktorej spravujeme areál. Naďalej 

vykonávame sezónne úlohy, odhŕ-
ňame sneh, kosíme, upratujeme 
odpad, staráme sa o  zeleň, vyko-
návame opravy na športoviskách. 
Zachovali sme aj niektoré podujatia 
ako Bánovskú bežeckú ligu, zber 
odpadu pri  príležitosti Hodiny 
Zeme, či pravidelnú výsadbu 
drevín v areáli. S koronavírusom 
prišli aj vysoké nároky na hygienu, 
takže práca tu je o to zložitejšia.
y Menili sa alebo odstraňovali aj 
jednotlivé prvky a zariadenia špor-
toviska. Čo všetko je, resp. bude toto 
leto „športuschopné“, čo sa bude dať 
využívať?

V rámci koncepcie práce s mlá-
dežou, ktorá sa tvorila na spomína-
ných stretnutiach, sme defi novali 
i skutočnosť, že je v areáli potrebné 
odstrániť nebezpečné opotrebo-
vané prvky a  dobudovať nové. 
Z tohto dôvodu sme odstránili ska-
teboardové prekážky, zmenšili tri-
búnu v skateparku. V týchto dňoch 
rozoberáme workout, poškodený 
plot a tribúnu pri multifunkčnom 
ihrisku. V  rámci dostavby je 
v  dobrom štádiu i  dopravné 
ihrisko, ktoré mesto pred zimou 
čiastočne domurovalo. Na  svoju 

rekonštrukciu ďalej čaká workout, 
skateparkové prekážky, pumptrack 
na bicyklovanie a v neposlednom 
rade i atletická dráha. Po otvorení 
areálu budú k  dispozícii všetky 
zachované priestory športovísk.
y Na základe opatrení proti šíreniu 
koronavírusu by mali byť športo-
viská ešte zatvorené... Tie sa majú 
otvárať pre verejnosť až v poslednej 
– štvrtej fáze otvárania prevádzok, 
to je o niekoľko týždňov... Ako to 
vidíte?

Množstvo športovcov mi 
denno-denne volá a  informuje sa, 
kedy už areál otvoríme. V  prvej 
fáze otvárania prevádzok bolo 

umožnené športovať na športovis-
kách pre individuálne a  bezkon-
taktné športy, ako sú tenis, beh, 
skateboarding, beach volejbal. 
V iných mestách sú tieto už týždeň 
otvorené. U  nás to tak nie je. 
Preto sa nečudujem nespokojnosti 
miestnych športovcov. Taktiež 
uznávam, že v  prípade, že areál 
otvoríme naplno, je možné, že sa 
dnu opäť nahrnie množstvo ďal-
ších chodcov, okoloidúcich detí, 
návštevníkov Žihadielka či mul-
tifunkčného ihriska. Rozhodnutie 
je preto na vedení mesta. Ja si viem 
predstaviť určitý harmonogram, 
podľa ktorého by si mohli jednot-
liví športovci ihrisko objednať. 
y Nedávno 22. apríla sa uskutoč-
nila ofi ciálna obhliadka areálu aj 
vedením mesta, aj za prítomnosti 
primátorky a  kompetentných 
pracovníkov z mestského úradu... 
Kto iniciuuje obhliadky a čo je ich 
hlavným cieľom? 

Všetky stretnutia v minulosti 
sme iniciovali my. Posledná 
obhliadka pani primátorkou bola 
uskutočnená v júni 2019. Po tejto 
obhliadke, kde boli definované 
všetky nedostatky, najbližšie ciele 

a  úlohy, sme sa stretli až teraz. 
Za OZ ŠHOK myslím, že my sme 
si svoje úlohy splnili. To, či si svoje 
úlohy splnilo mesto, to je otázka 
na  nich. Čo viem určite, je, že 
poslanci MsZ za sídlisko Dubnička 
sa o stave areálu za  toto obdobie 
u správcu ešte ani raz neinformo-
vali, v areáli sa ani nezatavili.
y Môžete vymenovať aspoň tie naj-
väčšie nedostatky, ktoré boli aprí-
lovou obhliadkou zistené, resp. vás 
ako OZ a  správcu trápia, a  ktoré 
bránia využívať areál naplno?

Ako som už spomenul nie-
koľkokrát, terajším najväčším 
nedostatkom areálu je nedostup-

nosť základnej hygieny, sprchy, 
šatne, vody a elektriky a zázemia 
pre návštevníkov v prípade dažďa 
či veľkých horúčav. Dva - tri roky 
dozadu sme pripravili elektrifi-
káciu, ktorá stále nie je pripojená. 
Pripravili sme aj výkop altánku 
a  workoutu. Sú tu aj drobnosti 
ako zdvihnutie kanalizačného 
poklopu, oprava brány, odvoz 
stavebného odpadu, umiestnenie 
pouličnej lampy či vysiatie tráv-
nikov a  úprava zelených plôch 
v dopravnom ihrisku. 
y Časť opravných resp. likvidač-
ných prác vykoná mesto, resp. ním 
poverená fi rma, a časť dobrovoľníci 
zo ŠHOKu. Ako ste si to rozdelili?

My už teraz odstraňujeme 
tribúnu, plot a  workout. Plot 
sme už zhodili celý v  stredu. 
Tribúna je čiastočne rozobratá. 
Z workoutu zostala len malá časť, 
aby sa dalo ešte zacvičiť, kým sa 
nepostaví nový. Rozobratý mate-
riál je pripravený na  odvezenie 
mestom. Taktiež sme schopní 
pracovať na  výstavbe altánku, 
stojísk na odpadové koše, osadení 
lavičiek, výrobe drevených pikni-
kových sedení či ďalších chodní-

koch, napr. okolo multifunkčného 
ihriska. Netreba zabúdať, že je 
kosiaca sezóna a pokosiť areál trvá 
jednému človeku asi týždeň. A to 
je len jedna z činností, ktorú treba 
v rámci týždňa vykonať.
y Samostatnou kapitolou sú inves-
tičné návrhy OZ na  rozvoj špor-
tového areálu... Sú dosť odvážne, 
pričom vieme, že mesto bude mať 
obrovské výpadky v  mestskom 
rozpočte v súvislosti s opatreniami 
proti šíreniu koronavírusu...

Väčšie investície treba „už len“ 
na betónové prekážky skateparku, 
pumptrack pre bikerov, workout 
na  cvičenie a  atletickú dráhu. 
Ostatné veci sú v rámci fi nancií len 
drobnosti. Naše OZ len refl ektuje 
potreby športovcov, návštevníkov 
areálu a  stav nášho mesta. Dlhé 
roky mesto investovalo svoje 
peniaze do  jednostranne zame-
raných objektov a  organizácií 
obrovské finančné prostriedky, 
napríklad futbalový štadión a FK 
Spartak, hokejový štadión a  HK 
Spartak. Celé roky mesto rieši 
rôzne krízy - rómsku problema-
tiku, cesty, osvetlenie, Sokolovňa, 
športová hala, školy a škôlky, teraz 
koronavírus. Investície a  krízy 
boli a budú. Horšie je, že sa zabúda 
na fakt, že deti a mládež vyrastajú 
a  formujú sa práve na  ulici vo 
svojom voľnom čase. Preto by sa 
mali investície plánovať svedomi-
tejšie, s prihliadaním na „hodnotu 
za peniaze“. Oveľa väčší význam 
majú investície do  objektov 
a  areálov, ktoré sú všestranné, 
celodenne dostupné a  bezpečné. 
Pre deti zo škôl, škôlok, pre 
komunity, športové kluby i rekre-
ačných športovcov. Pre bežcov, 
bikerov, skaterov, kolobežkárov, 
korčuliarov, basketbalistov, futba-
listov, volejbalistov, workoutistov, 
parkuristov, žihadielkárov, kara-
tistov, zápasníkov, f lorbalistov, 
návštevníkov kostola či tých, čo 
areálom len prechádzajú. Tento 
areál je jediné miesto na  seba-
realizáciu, domovom všetkých 
menovaných.
y Ako sa pozeráte do  budúcnosti 
športového areálu? 

Na  rozvoji areálu musíme 
pracovať všetci. Nielen správca. 
Do popredia musí ísť spolupráca, 
aktivita a  spoločná participácia 
všetkých spomínaných subjektov. 
Je potrebné ich zjednotenie v spo-
ločnej organizácii. Toto umožní 
ich pravidelné stretávanie a plá-
novanie. Dôležité je i viaczložkové 
fi nancovanie - pravidelné menšie 
investície mesta a  MsZ, aktívna 
práca naviac od správcu, peniaze 
od  sponzorov a  hlavne fi nančná 
pomoc užívateľov služieb, náv-
števníkov v podobe symbolického 
vstupného, alebo zakúpenia si kľú-
čika, čipu od areálu. Inak sa areál 
bude posúvať vpred len „myšacími“ 
krokmi, čo si, samozrejme, prajeme 
najmenej.  Alena Borszéková

Pri rozvoji športového areálu 
je v popredí spolupráca, aktivita 
a participácia všetkých subjektov

Športový areál na sídlisku Dubnička, nachádzajúci sa pri ZŠ Gorazdova a ZŠ Komenského, sa pomaly, ale isto neustále rozvíja.. Samozrejme, 
že by potreboval účinnejšie finančné injekcie, tak zo strany mesta, ktorému patrí, ako aj od iných donorov. Vďaka neúnavnej trinásťročnej 

práce dobrovoľníkov z občianskeho združenia Športovo-herný a outdoorový klub a ich projektom sa zmenil na nepoznanie. Mohol by aj viac, 
keby... Viac o areáli, ktorý slúži všetkým občanom mesta, v rozhovore s predsedom OZ ŠHOK a správcom areálu Ondrejom Kubalom.

Foto: Z. BridováFoto: Z. Bridová
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

VÝZVA - vykonanie deratizácie do 31. mája
Mesto Bánovce nad Bebravou 

na  základe odporúčania Regionál-
neho úradu verejného zdravotníctva 
v Trenčíne touto cestou vyzýva všetky 
povinné subjekty: fyzické osoby – 
občania, fyzické osoby – podnikatelia, 
právnické osoby na  vykonanie celo-
plošnej jarnej deratizácie (regulácie 
živočíšnych škodcov) v termíne od 1. 
mája 2020 do 31. mája 2020.

Za  účelom rea l izácie tohto 
opatrenia sú vyššie uvedené subjekty 
povinné:

Fyzické osoby – podnikatelia 
a  právnické osoby podľa § 52 ods. 
1. písm. j) zákona č. 355/2007 Z. z. 
o ochrane, podpore a rozvoji verejného 
zdravia vykonať deratizáciu v objektoch 
určených na podnikanie, predovšetkým 
v objektoch školských zariadení, zdra-
votníckych zariadení, zariadení sociál-
nych služieb, bytových a polyfunkčných 
domoch, v  suterénnych a  pivničných 
priestoroch objektov, v areáloch živo-
číšnej výroby, v areáloch potravinárskej 
výroby a  v  potravinárskych prevádz-
kach, v  reštauračných zariadeniach, 
skladoch potravín a poživatín, v skla-
doch ďalších komodít, kanalizačných 

a kolektorových rozvodoch a skládkach 
komunálneho odpadu.

Fyzické osoby – občania podľa § 51 
ods. 1. písm. a) zákona č. 355/2007 Z. z. 
vykonať deratizáciu v pivničných priesto-
roch, pri chovoch hospodárskych zvierat, 
v rodinných a bytových domoch.

Mesto Bánovce nad Bebravou
vykoná deratizáciu verejných priestran-
stiev vrátane kontajnerových stojísk.

Upozornenie:
Fyzické osoby – podnikatelia

a právnické osoby môžu vykonávať dera-
tizáciu výlučne prostredníctvom osôb, 
ktoré vykonávajú dezinfekciu a reguláciu 
živočíšnych škodcov ako profesionálnu 
činnosť.

Fyzické osoby – občania môžu 
deratizáciu vykonať aj svojpomocne, 
biocídnymi prípravkami na to určenými, 
ktoré sú dostupné v obchodnej sieti.  

Vyššie uvedené je potrebné vykonať 
z dôvodu predchádzania vzniku a šíreniu 
prenosných ochorení. Synantrópne myšo-
vité hlodavce (potkany, myši) sú živočíšni 
škodcovia, ktorí sa považujú za význam-
ných prenášačov - pôvodcov rôznych pre-
nosných ochorení ľudí i zvierat a z tohto 

dôvodu môžu byť príčinou ohrozenia 
verejného zdravia. Nakoľko disponujú 
vysokým rozmnožovacím potenciálom, 
za  vhodných podmienok pravidelne 
dochádza k ich premnoženiu v objektoch 
ľudských sídiel, ako aj v priľahlých vonkaj-
ších priestoroch.

Aby sa tomu predišlo, a tak sa dosiahla 
minimalizácia príslušného epidemiologic-
kého rizika v oblasti verejného zdravia, je 
potrebné pravidelne vykonávať opatrenia 
na  reguláciu uvedených živočíšnych 
škodcov.

Jediným efektívnym spôsobom 
regulácie populácií škodlivých hlodavcov 
je pravidelná celoplošná deratizácia vyko-
naná najmenej dvakrát ročne prípravkami 
určenými a  schválenými na  tento účel. 
Príslušný termín akcie sa stanovuje podľa 
znalostí o  reprodukčnom cykle živočíš-
nych škodcov, a to v jarných a jesenných 
mesiacoch. Celoplošný a  zároveň syn-
chrónny výkon deratizácie má zabezpečiť 
čo najefektívnejšiu likvidáciu škodcov 
na  čo najväčšom území a  má zároveň 
zabrániť ich migrácii z deratizačne ošet-
rených objektov a plôch do objektov takto 
neošetrených. 

Tlačová správa mesta

y Predám balkónové kvety a zeleninové priesady. Horné 
Naštice 168. Tel. 0917 554 476.
y Hľadáme kuchárku/kuchára obedového menu 
do prevádzky v BN, od Po-Pia 6:00 - 14:00 hod. TPP 
od 580 eur brutto mesačne v závislosti od skúseností. 
Info tel. 0911 669309.
y Predám nové kancelárske priestory v rodinnom dome 
v centre BN o výmere 100 m2. Kontakt: 0908 127 142.
y Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
y Predám plynovo – elektrický sporák s 10 kg bombou + 
regulátor + hadica. Tel. 0944 135 126. 
y Kvalitné ruské uhlie, doprava k  Vám domov. Tel. 
0948 343 530.
y Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
y Ponúkam na  predaj bohatý výber priesad zeleniny 
z dvora: rajčiny nízke skoré, Tornádo vysoké, balkó-
nové cherry - 0,60 eur, zeler bulvový - 0,20 eur, paprika 
- rôzne druhy - 0,60 eur, uhorky skleníkové hadovky - 
1,00 euro, uhorky nakladačky - 0,60 eur, cukety - 0,80 
eur, bylinky - rôzne druhy - 1,00 euro, koreň Kany 
indickej - 1,00 euro. Odber možný po  telefonickom 
dohovore denne na  adrese: M.R.Štefánika 328/45, 
Dolné Vestenice. Tel. 0948 606 622

INZERCIA


